
علیرضا استکی بعد از چند سال تجربه موفق در کنار تیم ملی بوکس بزرگسالان 
و کســـب نخســـتین مدال جهانی تاریخ ایران، صعود به دیدار فینال بوکس 
آسیا پس از 11 سال و کسب دو سهمیه المپیک توکیو پس از حضور روح الله 
حســـینی در فدراســـیون بوکس از سرمربیگری تیم ملی برکنار شد. البته او پس 
از مدتـــی به عنـــوان ســـرمربی تیم امید بوکس انتخاب شـــد و البتـــه در کنار امیر 
علی اکبری فایتر کشورمان مربیگری در MMA را نیز تجربه می کند. برای اطلاع 
از آخرین شرایط امیر علی اکبری، تیم امید و شرایط بوکس ایران با استکی به 
گفت وگو پرداختیم. صحبت های مربی تاریخ ساز بوکس ایران و علی اکبری با 

»فرهیختگان« را در ادامه بخوانید. 

از آخرین مبارزه امیر علی اکبری چند ماهی گذشته است. مبارزه بعدی او چه زمانی قرار 
است برگزار شود و در حال حاضر شرایط تمرینی علی اکبری چگونه است؟

حدود شش ماه از بازی آخر امیر علی اکبری گذشته است. قرار بود بازی او با آرجن 
بولار هندی کانادایی اواخر آذرماه برگزار شود که درنهایت به تعویق افتاد و قرار است 
این مبارزه 11 اسفندماه برگزار شود. برای این بازی دو مرحله شرایط تمرینی داشتیم. 
پس از مرحله نخست یک مقدار افت داشتیم، اما مدتی است که مرحله دوم را شروع 

کردیم و در حال حاضر خدا را شکر شرایط خیلی خوبی دارد. 

چقدر امیدوار به برتری علی اکبری در این مبارزه هستید؟
حریف امیر علی اکبری یک بار کمربند سازمان وان چمپونشیپ را کسب کرده است، 
اما به آناتولی مالیخین پس داده است. آرجن بولار نیز کشتی گیر بوده است و قهرمان 
خوبی در کشتی آزاد بوده است. بازی ساده ای نخواهد بود، اما امیر نیز قدرتمند است 

و فکر می کنم برنده این مبارزه باشد. 

پس از قطع همکاری شما در مقطع نخست با امیر تا زمان همکاری مجدد، علی اکبری 
در سازمان وان چمپیونشیپ موفق به پیروزی نشده بود. چقدر سه پیروزی اخیر امیر به 

همکاری دوباره شما ارتباط دارد؟
در این خصوص خیلی صحبت شده است اما چیزی که از شواهد و قرائن پیدا است 
ما زوج خوبی در کنار هم هستیم و می توانیم به هم کمک کنیم. قطعا همکاری ما 
بی تاثیر نبوده است و هر دو طرف تلاش کردیم از لحاظ ذهنی، بدنی و فنی به هم 
نزدیک شـــویم. من همیشـــه با تیم و 30، 40 نفر ورزشـــکار رزمی  کار کردم و طبیعتا در 
همکاری با علی اکبری به عنوان یک ورزشکار تمرکز بیشتری دارم. امیر بدنساز خوبی 
نیز دارد و همه دست به دست هم دادیم که برای کشورمان افتخار به دست بیاوریم. 

می شـــود گفت اگر در مقطعی همکاری شـــما قطع نشـــده بود، در حال حاضر امیر به 
کمربند سازمان وان چمپونشیپ رسیده بود؟

دوســـت ندارم درمورد گذشـــته خیلی صحبت کنم و این موضوعی است که اصلا 

مشـــخص نیســـت. به هر حال MMA ورزش لحظه هاست و در یک لحظه ممکن 
اســـت یک مشـــت بخورید و کار تمام شـــود. به این اعتقاد ندارم که اگر همکاری ما 
قطع نشده بود اتفاقات دیگر می افتاد. شانس من خوب بود و از زمانی که همکاری 

خود را دوباره شروع کردیم در هر سه بازی به پیروزی رسیدیم. 

زوج شما و امیر علی اکبری در چند مبارزه در کنار هم حضور داشته است؟
حاصل مقطع نخســـت همکاری ما هشـــت پیروزی و تنها یک شکست در فینال 

سازمان رایزن بود. وقتی هم برگشتیم از سه بازی موفق به کسب سه برد شدیم. 

خیلی از طرفداران علی اکبری منتظر برگزاری دیدار انتقامی امیر مقابل آناتولی مالیخین 
هستند. خبری از برگزاری این دیدار هست؟

مالیخین جدیدا یک وزن دیگر نیز پایین آمد تا حالا دو وزن پایین تر باشد و در وزن 
، سه بار نیز امیر از او خواسته تا  90 کیلوگرم بازی کند. ما درخواست بازی دادیم و دو
دوباره بازی کنند که هنوز دم به تله نداده است تا ببینیم در آینده چه اتفاقی می افتد. 

، احتمال دارد که مبارزه بعدی او بر ســـر  درصـــورت پیـــروزی علی اکبـــری در مقابل بولار
کمربند باشد؟

فکر می کنم این اتفاق بیفتد و مبارزه بعدی او بر سر کمربند باشد. 

چند سوال نیز درخصوص رشته اصلی شما بوکس داشته باشیم. بعد از کنار گذاشتن 
شما از تیم ملی بزرگسالان با وجود کسب نتایج خوب، بعد از مقطعی به عنوان سرمربی 
تیم امید انتخاب شدید. در ابتدا به نظر می رسید شاید برای هدایت تیم امید  انگیزه ای 
نداشته باشید و در رودربایستی این مسئولیت را قبول کردید، اما در دو مرحله اردوی تیم 

امید با جدیت در حال فعالیت در کنار این تیم هستید. 
اصولا مربی هستم که وقتی مسئولیتی را قبول می کنم، صفر تا صد کار را برعهده می گیرم 
و مسئولیت را روی دوش کسی نمی اندازم و خودم جوابگو هستم. برای من همکاری 
با تیم بزرگسالان و امید فرقی نمی کند. اتفاقا انگیزه ای در این بچه های جوان می بینم 
که  انگیزه من را نیز بیشتر می کند و مطمئن هستم این تیم موفق خواهد شد. شاید این 
موضوع زمان ببرد، اما اگر فعالیت تیم امید ادامه دار باشد این موضوع را خواهید دید. به 
هر حال با دلار 60 هزار تومان برگزاری اردو و حضور در مسابقات بسیار سخت است. 
با بودجه هشت، 9 میلیاردی فدراسیون بوکس اصلا داشتن تیم ملی در پنج رده سنی 
همخوانی ندارد. از طرفی نزدیک المپیک پاریس هستیم و تیم ملی بزرگسالان درگیر 

است و فدراسیون نیز دو مربی کوبایی آورده است و هزینه ها نیز سرسام آور است. 

پس از انتخاب روح الله حسینی به عنوان سرپرست و در ادامه رئیس فدراسیون بوکس، 
انتظار می رفت با توجه به اختلافی که میان شما و او وجود داشت و در ابتدا نیز منجر 
به برکناری تان از هدایت تیم ملی شد، منتقد فدراسیون شوید، اما عکس این اتفاق رقم 
خورد و به جای شما برخی دوستان نزدیک حسینی و قهرمانان سابق به دلیل عملکردش 

منتقد اصلی او شدند. این موضوع را چطور تحلیل می کنید؟
هیچ مشکلی با حسینی نداشتم. در مقطعی با مدیر دیگری در فدراسیون بوکس 

کار کرده بودم و در انتخابات دو دوره پیش فدراســـیون نیز حســـینی نتوانســـت آرای 
لازم را کسب کند. بعد از این اتفاق تحت فشار ناعادلانه از طرف دوستان حسینی 
قرار گرفتم. آنها فکر می کردند حق با آنهاست و من نیز فکر می کردم حق با من است. 
درنهایت اتفاقاتی افتاد که همه در جریان هستند. اعتقاد دارم همه ما رسالتی داریم 
و باید منیت ها را کنار بگذاریم. هر چقدر به دنبال ســـهم خواهی و منیت باشـــیم، 

خوب نیست. 

با این شرایط اعتقاد دارید عملکرد حسینی در یک سال گذشته خوب بوده است؟
تیتروار بخواهیم نگاه کنیم، تمامی رده های ســـنی به مســـابقات اعزام شدند، 

در بازی های آسیایی حضور داشتیم و دو مربی کوبایی را به ایران آوردند. 

از لحاظ نتیجه اما عملکرد خوبی نداشتیم؟
به عنوان یک مربی و یک بوکســـور ســـابق این خواســـته و تقاضا را دارم که 
فدراسیون برای حضور حسینی سال آینده بعد از دو سال پاسخگو باشد. 
در حال حاضر یک سال از حضور حسینی گذشته است که چند ماه آن 
را به عنوان سرپرست و بعد به عنوان رئیس در فدراسیون حضور داشته 
است. فدراسیون سال آینده دیگر نمی تواند بگوید این اتفاق یا آن اتفاق 
افتاده است و باید پاسخگو باشد. ما هزینه کردیم و مربی خارجی آوردیم 
و باید یک تا نهایت یک سال و نیم دیگر با کسب نتیجه جواب جامعه 
بوکس را بدهیم. به خاطر اینکه فدراسیون از حق بچه های ملی به دو 
مربی خارجی داده است تا آنها بوکس ملی ما را ارتقا بدهند و اگر ارتقا 
ندهند این ظلم است، اما اگر ارتقا بدهند، درود به شرف حسینی و 

رحمتی که باعث و بانی حضور این دو مربی شدند. 

حسین نهرودی که بعد از شما مدتی سرمربی تیم ملی شد، اعتقاد دارد 
با حضور فونتانا کوبایی در مرحله نخست کسب سهمیه المپیک 
در ایتالیا نباید توقع کسب سهمیه داشته باشیم و در مرحله دوم در 
تایلند در بهترین حالت شاید موفق به کسب دو سهمیه شویم که 
این دو سهمیه را با مربی ایرانی نیز می توانستیم کسب کنیم. نظر شما 

در این خصوص چیست؟
اصلا نمی خواهم به حاشیه ورود کنم، اما خیلی حرف های زیادی 

درخصوص مسائل فنی که اتفاق افتاده است برای گفتن دارم. باید به 
این فدراسیون جوان فرصت بدهیم و برای المپیک پاریس نیز عجله 

نکنیم و تا قهرمانی آسیا یک سال آینده صبر کنیم تا ببینیم این مربی 
کوبایی چه کاره بوده است و چه آورده ای برای بوکس ایران داشته است. 

پس نباید امیدی به کسب سهمیه داشته باشیم؟
قطعا باید امید به کسب سهمیه داشته باشیم. از مربی کوبایی که سه ماه 

کار کرده است نباید انتظار شق القمر داشته باشیم، اما بعد از یک سال از این 
ک کوبایی داریم.  مربی انتظار کولا

پرسپولیس بعد از درخواست لغو بازی خود در رقابت های جام  حذفی مقابل 
نفت و گاز گچساران که قرار بود روز جمعه گذشته برگزار شود در همین روز 
در بازی  دوســـتانه ای به مصاف تیم لیگ یکی آریوی اسلامشـــهر رفت و با 
نتیجه یک بر صفر بازنده شد. نتیجه ای عجیب که به نوعی دومین شکست 
شاگردان اوسمار در عرض تقریبا دو هفته به حساب می آمد. بعد از شکست 
تحقیر آمیز پرسپولیس در امارات مقابل شباب الاهلی، اعضای این تیم خستگی 
و فشار بالای تمرینات را بهانه قرار دادند اما برای این بازی شرایط کاملا فرق 
می کرد. از این جهت که آنها چند روزی در تهران تمرینات تاکتیکی داشتند و 
از هر لحاظ خودشان را برای شروع جام حذفی و لیگ آماده کرده بودند. حتی 
اوسمار خواستار بازی با حریف سرسختی شد تا آمادگی تیمش برای شروع 
لیگ را بهتر بســـنجد، اما با وجود اینکه حریف این تیم در رقابت های لیگ 
یک شرایط خوبی ندارد، توانست در ورزشگاه کاظمی خیلی راحت برنده 
بازی دوستانه مقابل پرسپولیس شود. اگرچه سایت رسمی باشگاه پرسپولیس 
تاکید داشت این تیم مقابل حریف لیگ یکی اش در ایجاد موقعیت موفق 
عمل کرد اما واقعیت امر این است که سرخپوشان مقابل چشمان مدیریت 
باشگاه عملکرد بحث برانگیزی را ارائه دادند. از سوی دیگر بازیکنان از شرایط 
مالی خود نیز رضایت نداشته و ندارند و انتظار این را داشتند که باشگاه بعد 
از چند هفته وعده و وعید حداقل 10 تا 15 درصد از قراردادشان را نیز پرداخت 

کنند که درنهایت 5 درصد به حساب آنها واریز شد. 

   تمرینات تحت تاثیر تغییرات مدیریتی
تغییرات مدیریتی در باشگاه پرسپولیس تقریبا جدی است و گفته می شود اگر اتفاق 
خاصی رخ ندهد تا پایان همین هفته احتمالا مدیرعامل جدید این باشگاه معرفی 
خواهد شـــد. در همین راســـتا نیز اخیرا در فضای مجازی هجمه زیادی روی رضا 
درویش ایجاد شده است. حتی خرید اورونوف هم نتوانست شرایط را برای درویش 
در فضای مجازی تغییر دهد؛ چراکه هواداران پرسپولیس همچنان انتخاب اوسمار 
به جای یحیی گل محمدی را بدترین تصمیم برای این باشگاه می دانند. اما چنین 
فضایی در تمرینات اخیر سرخپوشان هم حکمفرما بوده است. از این جهت که 
بازیکنان سخت پیگیر هستند چه فردی قرار است جانشین درویش شود و به اعتقاد 
آنها نیز با آمدن مدیر جدید اوسمار نیز رفتنی خواهد شد. جالب اینکه در همین 

مورد نیز بازیکنان از مربیان ایرانی خود پیگیر بازگشت یحیی به تیم شان هستند. 

   یحیی برمی گردد؟
یحیی گل محمدی درحالی بعد از بازی تیمش با مس رفسنجان در آخرین مسابقه 
نیم فصل اول صحبت از جدایی کرد که یکی دو هفته قبل از آن برنامه هایش برای 
نیم فصل دوم و لیســـت خرید و خروجی اش را تحویل باشـــگاه داده بود. اما چون 
احســـاس کرد رضا درویش تلاشـــی برای جذب نفرات مدنظرش نمی کند تصمیم 
گرفت از سمت خود کناره گیری کند. در این فاصله نیز برخی از اعضای هیات مدیره 
به او اعلام کردند باشگاه به زودی با تغییر مدیریت مواجه خواهد شد و بهتر است 

از تصمیمش منصرف شود. از این رو یحیی چند روزی صبر کرد تا شاهد برکناری 
درویش باشـــد که این اتفاق رخ نداد و او رســـما با باشـــگاهش قطع همکاری کرد. 
درحال حاضر پرسپولیس خرید های خوبی در فصل نقل   و انتقالات زمستانی داشته 
و درصورت تغییر مدیرعامل امکان بازگشت یحیی به جمع سرخپوشان زیاد است. 
خبری که به گوش بازیکنان هم رسیده و اکثر آنها نیز از این موضوع استقبال کرده اند. 
البته در این میان نظر مدیریت جدید باشـــگاه پرســـپولیس نیز خیلی مهم است. 
بیشتر گزینه هایی که در فضای مجازی تلاش می کنند خودشان را برای مدیریت 
پرســـپولیس مطرح کنند همگی هدف اول خود بعد از روی کار آمدن را برگرداندن 
یحیی عنوان کرده اند. ناگفته نماند اگر شرایط برای بازگشت یحیی به پرسپولیس 
مهیا شود او با قرارداد جدید و چند ساله حاضر به بازگشت به این تیم خواهد شد 

و مسلما رقم مالی اش نیز باید برای او راضی کننده باشد. 

   مذاکره یحیی با فولاد
در روزهایی که صحبت از تغییرات مدیریتی در باشگاه پرسپولیس مطرح است 
و صحبت از بازگشت یحیی به این تیم نیز می شود، باشگاه فولاد سخت از سوی 
طرفدارانش تحت فشار قرار گرفته که یحیی را جانشین مارتینز کند. مربی اسپانیایی 
بعد از حذف تیمش از رقابت های جام حذفی به شدت تحت فشار قرار گرفته و به 
درهای خروجی باشگاه نزدیک شده است. در این میان برخی از بازیکنان فولاد هم 
اصلا رابطه خوبی با مارتینز ندارند و هیچ بعید نیست که داستان علیرضا منصوریان 
را بر سر او هم پیاده کنند! به هر شکل مذاکرات رسمی بین باشگاه فولاد با یحیی 
انجام گرفته و پیشـــنهاد مالی خیلی خوبی هم به این مربی مطرح شـــده اســـت. در 
همین راســـتا با خبر شـــدیم که یحیی ممکن است تا پایان این هفته منتظر روشن 

شدن وضعیت مدیریتی باشگاه پرسپولیس بماند و بعد از آن در مورد رفتن به فولاد 
تصمیم بگیرد. با شرایط موجود ممکن است در انتهای این هفته شاهد اتفاقات 

عجیب و غریبی در لیگ باشیم. 

   بیرو به این دلیل ماندنی شد
باشگاه پرسپولیس خبر از پیشنهاد رسمی باشگاه آدنا اسپور ترکیه برای خرید علیرضا 
بیرانوند داده و تاکید کرد با وجود اینکه این پیشنهاد از لحاظ مالی خوب بوده، بیرانوند 
تصمیم گرفته در جمع سرخپوشان ماندنی شود و در این شرایط پرسپولیس را ترک 
نکند. اما در مورد این پیشنهاد با خبر شدیم که باشگاه ترکیه ای حتی حاضر است 
در همین پنجره با بیرانوند قرارداد امضا کند و این بازیکن در تابستان راهی ترکیه شود. 
در چنین شرایطی پرسپولیس می تواند تا پایان فصل بیرانوند را در اختیار داشته باشد. 
در همین راستا شنیدیم بیرو خودش تمایل ندارد این انتقال انجام شود از این جهت 
که بیشترین سود را از این انتقال بیرو خواهد برد. گویا باشگاه ترکیه ای راضی شده تا 
مبلغ دو میلیون دلار برای این انتقال هزینه کند و درصورت نهایی شدن آن 60 درصد 
از این پول به باشگاه پرسپولیس خواهد رسید. شاید اگر بیرانوند در قراردادش مبلغی 
را برای فسخ قرارداد تعیین کرده بود الان تصمیم دیگری می گرفت اما او در تابستان 
بعد از فسخ یکطرفه با باشگاه پرسپولیس مجبور شد قرارداد جدیدی با این باشگاه 
امضا کرده و طبق آیین نامه جدید نقل و انتقالات نیز نتوانست مبلغ حق فسخ در 
قراردادش بیاورد. با توجه به این مسائل بیرو ترجیح داد در پرسپولیس بماند و از طرفی 
مدیریت این باشگاه هم خواسته او را پذیرفت. در شرایط فعلی حتی اگر باشگاه 
پرسپولیس قصد فروش بیرانوند را داشته باشد او تمایلی برای جدایی نخواهد داشت، 

از این جهت که از لحاظ مالی چندان به سود او نخواهد بود. 

پشت پرده تمایل نداشتن بیرانوند برای رفتن به ترکیه

یحیی در مسیر بازگشت؟
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مربیان برزیلی فرصت نشستن
روی نیمکت پرسپولیس را پیدا می کنند؟

 تلاش جالب برای جذب
مربیان و بازیکنان خارجی

مدیریت باشـــگاه پرســـپولیس تا زمان حضور یحیی گل محمدی معمولا 
مخالف اضافه شدن بازیکن خارجی به جمع سرخپوشان بود؛ چراکه بازیکن 
خارجی برای آنها از نظر مالی بسیار سنگین بود. اما بعد از جدایی یحیی 
گل محمدی از پرسپولیس، درویش قبل از اینکه جانشین او را مشخص 
کند اقدام به جذب عبدالکریم حسن کرد و بعد از معرفی اوسمار به عنوان 
سرمربی نیز ارونوف ازبک را بدون رضایت او به خدمت گرفت. در این میان 
باخبر شدیم قراردادهای این دو بازیکن در مجموع از دو میلیون دلار هم 
بیشتر است. درویش در کنار این دو بازیکن، خیلی سریع دو مربی خارجی 
هم به کادرفنی تیمش اضافه کرد که قرارداد آنها کوتاه مدت است اما با این 
حـــال نزدیک به 5 میلیارد تومان دســـتمزد آنهـــا در همین 4 ماه باقی مانده 
تا آخر فصل می شـــود. این درحالی اســـت که درویش با نیمی از این مبلغ 
می توانست مربی ایرانی به کادرش برای این مدت کوتاه اضافه کند. در هر 
صورت علاقه درویش به بازیکنان و مربیان خارجی آن هم در شرایطی که 
شایعه تغییرات در مدیریت باشگاه شنیده می شود، در نوع خودش جالب 
است. پرداخت دستمزد این خارجی های اضافه شده به لیست پرسپولیس 
برعهده مدیریت جدید این باشگاه خواهد بود و فقط از لحاظ تبلیغاتی به 
اسم درویش تمام شد. ناگفته نماند در صورت تغییر مدیریت در باشگاه 
پرسپولیس و بازگشت احتمالی یحیی یا آمدن هر مربی جدیدی تا قبل از 
شروع لیگ، اوسمار و دو دستیار برزیلی جدیدش رفتنی خواهند شد و این 

وسط این باشگاه است که ضرر مالی زیادی را می بیند. 

برای اضافه شدن هافبک ازبک

خروج نام پورعلی گنجی از لیست پرسپولیس
باشگاه پرسپولیس قصد دارد به زودی نام مرتضی پورعلی گنجی را از لیست 
خود خارج کند تا بتواند اوستون ارونوف ازبک را به این لیست اضافه کند. 
پرسپولیس در نقل و انتقالات زمستانی میلاد سرلک و محمد عمری را از 
دست داد و عبدالکریم حسن و عیسی آل کثیر را جایگزین آنها خواهد کرد. 
در این میان پورعلی گنجی به لحاظ اینکه مصدوم شده و خروجش از لیست 
سرخپوشان باعث خواهد شد 50 درصد از مبلغ قرارداد او به سقف قرارداد 
این باشـــگاه اضافه شـــود، گزینه بهتری برای خارج شـــدن نامش از لیست 
است. البته رضا درویش قصد دارد این هفته با دعوت از پورعلی گنجی به 
باشگاه پرسپولیس ابتدا قرارداد این بازیکن را تمدید و بعد از آن برای حذف 

نامش از لیست این تیم برای نیم فصل دوم اقدام کند. 

فعلا لیست قرمزها جای خالی ندارد

خدابنده لو منتفی است؟
باشگاه پرسپولیس هفته هاست که به محمد خدابنده لو گفته اگر می تواند 
خودش رضایتنامه اش را از باشگاه مس بگیرد تا این باشگاه او را به خدمت 
گیرد. در حال حاضر خدابنده لو همچنان درگیر گرفتن رضایتنامه خود است 
و به خاطر همین مساله هم با مسی ها وارد چالش شده است. جالب اینکه 
لیســـت پرســـپولیس برای جذب این هافبک جوان پر است و قرمزها باید 
یکی از نفرات فعلی را از لیست خارج کنند. در این میان وحدت حنانوف 

با پیشنهاد تیم کره ای مواجه شده و بدش نمی آید راهی این کشور شود. 

اخبار کوتاه
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